

ထူၣ်စုညါလၢအလီၤလးတဘိ (၁)

THE MYSTERY OF THE CROSS PART (1)

အဆိကတၢ်ပကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်ဃးလၢပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်တူၣ်သံအသးလၢသ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါန့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်တူၣ်သံအသးန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ထဲပုၤခရံၣ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်ခါ. မ့တမ့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢအဂီၢ်န့ၣ်ခါန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်သံကွၢ်တခါလီၤ. ဘၣ်ဃးလၢတၢ်သံကွၢ်တခါအံၤ လၢပုၤအါဂၤအဂီၢ်န့ၣ်တၢ်စံးဆၢအိၣ်အါမံၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်စံးဆၢန့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတခါမနုၤမနုၤလဲၣ်. ဘၣ်ဃးလၢတၢ်သံကွၢ်တခါအံၤန့ၣ်တၢ်စံးဆၢတခါန့ၣ် ကဘၣ်ဃးဒီးသ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါအတၢ်ထူၣ်တၢ်ယိးန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ဃုသ့ၣ်ညါန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်ယိၤဟၣ် ၁၂:၃၂ န့ၣ်လီၤ. တၢ်စံး ဝဲ

“ယဲဒၣ်အံၤ, ယမ့ၢ်ဘၣ်ယူၣ်ထီၣ်ယသးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢဒီး, ယကမိၤဃီၤပုၤခဲလၢဆူယအိၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢဖိတခါအံၤအခီပညီမ့ၢ်ဒ်လဲၣ်. လံာ်စီဆုံတဲလၢ, “ယကမိၤဃီၤပုၤခဲလၢဆူယအိၣ်လီၤ.” န့ၣ်ပဘၣ်တီးပာ်ပသးထံထံဆးဆးလီၤ. “ပုၤခဲလၢ” န့ၣ်မ့ၢ်မတၢ်လဲၣ်. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးပုၤခရံၣ်ဖိလၢအအိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်ညါခါ. မ့တမ့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိကိးဂၤဒဲးခါန့ၣ် ပဘၣ်ဆိကမိၣ်လီၤ. ဆူညါတခါန့ၣ်တၢ်လၢပစံးတၢ်အသိး “ယကမိၤဃီၤပုၤခဲလၢဆူယအိၣ်လီၤ.” န့ၣ်အခီပညီမ့ၢ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးမိၤဃီၤပုၤဆူမူခိၣ်ခါ. ကစၢ်ယုၣ်ရှုးတဲပုၤလၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢန့ၣ် ကဘၣ်တၢ်မိၤဃီၤဆူမူခိၣ်ခါ. ဘၣ်ဃးလၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤဒ်အဖီခိၣ် အသိးန့ၣ်တမ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤလၢအဘၣ်လီၤဘၣ်စးဘၣ်. ကမ့ၢ်ဒ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢအခီပညီတအိၣ်တခါလီၤ. ဘၣ်ဃးလၢ “ယဲဒၣ်အံၤယမ့ၢ်ဘၣ်ယူၣ်ထီၣ်ယသးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ” န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်အခီပညီဖဲ လံာ်ယိၤဟၣ် ၁၂:၃၃ န့ၣ်လီၤ.

“ကတီၢ်တၢ်န့ၣ်မ့ၢ်အဒုးန့ၣ်ဝဲလၢ အကသံဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. လံာ်စီဆုံတဆၢဖိအံၤဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ်ပုၤလၢ ကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်သံအဂီၢ်လၢ သ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးပုၤလၢအဘၣ်တၢ်မၤသံအဝဲသ့ၣ်လၢသ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါအသိး ကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်အဝဲစ့ၢ်ကီးကဘၣ်ယူၣ်ထီၣ်အသးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢဒီး ကဘၣ်တူၣ်သံအသးန့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ပမ့ၢ်ကွၢ်ဘၣ်တၢ်ဂီၤမူလၢအမံၤမ့ၢ်ဝဲ “ကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်တူၣ်ဆါအသး” (Passion of Christ) န့ၣ် ပမ့ၢ်ကွၢ်ဘၣ်ဒီးပကသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကီးလီၤ. ကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်တူၣ်သံခိၣ်ဆါအသးန့ၣ်မ့ၢ် အမ့ၢ်လၢပုၤခဲလၢန့ၣ်ကမိၤဃီၤဆူအအိၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. လၢန့ၣ်အဃိဒ်သိးပကန့ၢ်ဟံၣ်ဘၣ်တၢ်တူၣ်သံခိၣ်ဆါလၢပကစၢ်ခရံၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပကဃုဘၣ်သ့ၣ်ညါသကိးတက့ၢ်.

(က) တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢပုၤခဲလၢအဂီၢ်

အဆိကတၢ်လၢပကထံၣ်ဘၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒ်ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးအိၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်အခါန့ၣ် မူခိၣ်ကလူးသ့ၣ်တဖၣ်စံးဘၣ်တဲဘၣ်ပုၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

“လံာ်လူကဉ် ၂:၁၀ – ဒီးကလူးန့ၣ်စံးဘဉ်အိၣ်, ပျံတၢ်တဂုၤ, အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ကွၢ်ကွၢ်, ယစံးဘဉ်သုလၢ တၢ်သးခုဖးဒိၣ်အကစီၣ်လၢအကကဲထီၣ်လၢ ပုၤဂီၢ်မုၢ်ခဲလၢာ်အဂီၢ်လီၤ.”

ပကစၢ်ယုၣ်ဂူးခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျဲၣ်ထီၣ်အံၤ အကကဲထီၣ်လၢပုၤဂီၢ်မုၢ်ခဲလၢာ်အပူၤန့ၣ် ဟ့ၣ်ဘဉ်ပုၤ တၢ်သ့ၣ်ဖုံသးညီဒိလဲၣ်. ပုၤဂီၢ်မုၢ်ခဲလၢာ်န့ၣ်မ့ၢ်မတၤတဖၣ်လဲၣ်. တၢ်စံးဆၢတခါအံၤန့ၣ် ဒိအဖီလၢာ်အသိးလီၤ. လံာ်စီဆုံ တဆၢလၢပထံၣ်ဘဉ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲလံာ်မးသဲ ၁:၂၁ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးကဆံးစၢ်န့ၣ်အဖီခွါ, ဒီးနကဘဉ်ယုၢ်အမံၤလၢ, ယုၣ်ဂူးလီၤ. အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, အဝဲဒၣ်ကအုၣ်က့ၤ ခိၣ်က့ၤ အပုၤဂီၢ်မုၢ်လၢအတၢ်ဒဲးဘးအပူၤလီၤ.”

ကစၢ်ယုၣ်ဂူးန့ၣ်မ့ၢ်ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤတၢ်တဂုၤလီၤ. ယုၣ်ဂူးန့ၣ်အခီပညီန့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်မ့ၢ်ကဲထီၣ်ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤတဂုၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဒိလဲၣ်. အပုၤဂီၢ်မုၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မတၤလဲၣ်. မ့ၢ်အမ့ၢ်ဝဲဒၣ် ပုၤအံၣ်စုလးဖိတဖၣ်န့ၣ်ခါ. တၢ်စံးဆၢအံၤန့ၣ်အမ့ၢ်အိၣ်ဖဲလဲၣ်. ပကစၢ်ယုၣ်ဂူးန့ၣ်မ့ၢ်အတူၢ်သံအသးလၢမတၤ တဂုၤအဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီစ့ၢ်ကီးခါ. တၢ်သံကွၢ်အံၤအဘဉ်တၢ်စံးဆၢအိၣ်လၢပကစၢ်ယုၣ်ဂူးန့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ် ဘဉ်ဖဲလံာ်မၢ်ကူး ၁၀:၄၅ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ပုၤကညီဖီခွါအံၤ တဟဲဘဉ်ဝဲဒၣ်သိးပုၤကမၤအိၣ်လၢအခုအပူၤအတၢ်ဘဉ်. မ့ၢ်ဒိသိး အကမၤအခုအပူၤအတၢ်မၤ, ဒီးဟ့ၣ်လီၤအသးလၢပုၤကညီအါဂၤအပူၤလီၤ.”

လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်စံးဆၢလၢပဂီၢ်ဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလံာ်စီဆုံအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလီၤ. ဘဉ်ဆဉ်န့ၣ် သက့တၢ်လၢ တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ် “တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသး” (Ransom) တခါအံၤမ့ၢ်တၢ်ဒိလဲၣ်. “ပုၤကညီအါ ဂၤ” န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒိလဲၣ်. ကအဲၣ်ဒီးစံးတၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ် ပကဃုသ့ၣ်ညါဘဉ်အီၤတက့ၢ်.

ပုၤကညီအါဂၤ, (Formany) န့ၣ်မ့ၢ်ပကသူအိၣ်လၢပုၤအါဂၤဘဉ်ဆဉ်သန့ၣ်က့ တမ့ၢ်ပုၤကညီခဲလၢာ် ဘဉ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ဘဉ်ဃးလၢလံာ်စီဆုံအဆၢဖိတခါအံၤ ပကစၢ်ယုၣ်ဂူးအဲၣ်ဒီးစံးန့ၣ်မ့ၢ်ကစီဒိခါ. မ့ၢ်ဒိထဲ ပုၤအါဂၤအဂီၢ်ဘဉ်ဆဉ် တမ့ၢ်ဘဉ်လၢပုၤကညီခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်ဘဉ်အယိ ပုၤလၢအစံးတဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ် အဝဲသ့ၣ်စံးဝဲဒၣ်ဒိန့ၣ်အါမးလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပမ့ၢ်ဟံးန့ၣ်အခီပညီဒီးန့ၣ်ဒီး ပဘဉ်တဲာ်လီၤပသးလၢပုၤလၢ အမ့ၢ်ခရံၣ်ဖိမးကမၤန့ၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလီၤ. ပမံတမ့ၢ်ခရံၣ်ဖိန့ၣ် ပတမၤန့ၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဘဉ်. တၢ် အဂ့ၢ်ဒိအံၤန့ၣ် မ့ၢ်အဘဉ်စ့ၢ်ကီးခါ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိတၢ်လၢပုၤအါဂၤ (Formany) အခီပညီအိၣ်ဒိလဲၣ်န့ၣ် ပကဆိကမိၣ်ထံထံဆးဆးတက့ၢ်. လံာ်စီဆုံအဆၢဖိတခါအံၤ အခီပညီဒိလဲၣ်န့ၣ် မ်ပကဃုသ့ၣ်ညါတက့ၢ်.

“လံာ်ရီမုၢ် ၅:၁၉ – အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ဒိတၢ်ဟံပုၤအါဂၤလၢတၢ်ဒဲးဘးဖိလၢပုၤတဂုၤ အတၢ်တဖျါဘဉ်အယိ အသိးန့ၣ်, တၢ်ကဟံပုၤအါဂၤလၢတၢ်တီတၢ်လီၤလၢ ပုၤတဂုၤအဖျါတၢ်အယိ, ဒိန့ၣ်အသိးလီၤ.”

လၢလံာ်စီဆုံတဆၢဖိအံၤအပူၤပကထံၣ်ဘဉ် “ပုၤအါဂၤ” တၢ်ကတိၤလီၤ. လၢကီၤလၢဝါအလံာ်စီဆုံ (K.J.V) အပူၤန့ၣ်တၢ်လၢ “ပုၤအါဂၤ” န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲပုၤကညီခဲလၢာ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပကစၢ်ယုၣ်ဂူးအံၤန့ၣ်

အုပ်ကွဲခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤကညီအါဂၤအဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်အခိၣ်ထံးလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ်လၢပုၤအါဂၤ
န့ၣ်အခိၣ်ပညီမ့ၢ်ပုၤကညီခဲလၢာ်လီၤ. ဘၣ်ဃးလၢတၢ်ကတိၤအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်တၢ်မသး ၂၅-၆**
န့ၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤအိၣ်ဝဲတဂၤ, ဒီးလၢယွၤဒီးပုၤကညီအဘၣ်စၢၤန့ၣ်ပုၤအိၣ်ဝဲတဂၤလီၤ.
အဝဲဒ်န့ၣ် မ့ၢ်ပုၤကညီယုၣ်ရှုးခရံၣ်တဂၤ, လၢအဟ့ၣ်လီၤဒ်အသးလၢ
တၢ်ပုၤကွၢ်လၢပုၤခဲလၢာ်အဂီၢ်, လၢအကဘၣ်အုၣ် အသးဖဲအမ့ၢ်အလါဘၣ်န့ၣ်လီၤ.”**

လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးဘၣ်ဃးလၢ ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်တူၢ်သံအသးလၢ
သ့ၣ်ဖျၢၣ်တူၣ်စုညါအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤအါဂၤအဂီၢ် (Ransom For All) န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်
အုၣ်အသးတခါလီၤ.

(ခ) (Ransom) တၢ်အလုၢ်အပုၤဘၣ်ဃးတၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤအခိၣ်ပညီ

တၢ်လၢတၢ်ကတိၤ (Ransom) အံၤန့ၣ်မ့ၢ်အဟဲထီၣ်အသးလၢ ဟ့းလ့ၣ်ပၤလံးအတၢ်ကတိၤ
(Antilutron)န့ၣ်လီၤ. ဒီးပမ့ၢ်စံးအီၤလၢအခိၣ်ပညီထံထံဆးဆးန့ၣ်ကမ့ၢ် “တၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤအမ့ၢ်အလုၢ်
အပုၤဒ်သီးလိာ်အသးကဒဲကဒဲ” န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးလၢပကထံၣ်ဘၣ်လၢတၢ်ဂီၤမူသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် ဘၣ်ဃးဒီး
တၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤ (Ransom) န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂီၤမူသ့ၣ်တဖၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ပုၤအာပုၤသီသ့ၣ်တဖၣ် ဖီၣ်န့ၣ်
ပုၤတဂၤဂၤဒီးအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်တမၤန့ၣ်ဘၣ်တီၢ်စုလၢအသးလီၤန့ၣ် မၤသံကွံာ်ပုၤလၢအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဖီၣ်တံာ်ဃးန့ၣ်
လီၤ. မ့ၢ်မၤန့ၣ်တီၢ်စုလၢအသးလီၤန့ၣ် ပျၢ်ကွံာ်ပုၤလၢအဝဲသ့ၣ်ဖီၣ်တံာ်ဃးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိတၢ်လၢ
(Ransom) န့ၣ်အခိၣ်ပညီန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤအဘူးအလဲန့ၣ်လီၤ.

ပမ့ၢ်ဟ့ၣ်တၢ်အဒိတခါန့ၣ်တၢ်လၢတၢ်ပီးတၢ်လီၤတခါန့ၣ် အပုၤအိၣ် (၁၀၀)ဘးန့ၣ် ပမ့ၢ်သးလီၤဒီး
ပကဘၣ်ဟ့ၣ်တီၢ် (၁၀၀)ဘးလီၤ. တၢ်လၢတီၢ် (၉၉)ဘးန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်အပုၤလၢပကဘၣ်ဟ့ၣ်အသး, တီၢ် (၁၀၀)
ဘးန့ၣ်သက့ ပတဘၣ်ဟ့ၣ်ဘၣ်. တမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤအဘူးအလဲဘၣ်. တၢ်လၢ (Ransom) အခိၣ်ပညီ
မ့ၢ်တၢ်အဘူးအလဲလၢပကဘၣ်ဟ့ၣ်အီၤလီၤ. တၢ်လၢပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်တဂၤအံၤဟ့ၣ်လီၤအသးလၢ ပဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်
တၢ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်လၢတၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤအဘူးအလဲန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်လၢတၢ်အုၣ်ကွၢ် ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤအလုၢ်အပုၤန့ၣ်
အခိၣ်ပညီကအိၣ်လၢ, ဒ်တၢ်ပာ်ပုၤတဂၤလၢတၢ်ဒဲးဘးဖိလၢပုၤ တဂၤအတၢ်တူၢ်ဘၣ် အဃိအသးန့ၣ်, တၢ်ကပာ်
ပုၤတဂၤလၢတၢ်တီၢ်တၢ်လီၤလၢပုၤတဂၤအစုၢ်တၢ်အဃိန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲစ့ၢ်ကီၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်န့ၣ်သက့အဝဲန့ၣ် ပကထံၣ်
ဘၣ်လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်လီၤ. မ့ၢ်ကကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်. လၢလံာ်စီဆုံအသီတကကျၢၣ်လၢအမ့ၢ်
လံာ်တၢ်မသး ၄၁၄ န့ၣ်စံးဘၣ်ပုၤ, “ **ဒီးပထံၣ်လံ, ဒီးပအုၣ်ပသးလၢ ပါမၤလီၤအဖိခွါလၢတၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤ
ဟီၣ်ခိၣ်အဂီၢ်လံ.**” န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးလၢလံာ်စီဆုံအဆၢဖိတခါအံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢကစၢ်ယွၤန့ၣ်အဲၣ်ဘၣ်ပုၤ
ဟီၣ်ခိၣ်ဖိဒီး ဒုးကဲထီၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးလၢပုၤအုၣ်ကွၢ်ခိုခိုကွဲဒ်လၢပုၤန့ၣ်ဘၣ်တ ကးတူၢ်သံခိၣ်ဆါအသးအဂီၢ်န့ၣ်
ကမ့ၢ်လၢမတၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လဲၣ်. ကမ့ၢ်ဒ်ပုၤအါဂၤအလီၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်ဒ် ပုၤတဂၤလၢကစၢ်ယုၣ်ရှုး
ကခိၣ်သံအီၤအဂီၢ်န့ၣ် ကမ့ၢ်မတၤတဂၤလဲၣ်. ပကဘၣ်ဃုသ့ၣ်ညါလၢပုၤတဂၤလၢ အမၤတၢ်ဒဲးဘးလီၤ.

(ဂ) စီအေဒပ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးပုၤဒီကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဟံးဖးဒိၣ်

ဘၣ်ဃးလၢတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဖီခိၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မၤတၢ် ၁၇:၂၆**

**“ဒီးတုၤလီၤပုၤကညီကိး အကလုာ် ဒဲးလၢအသ့ၣ်တမံၤဃီၤ,
ဒ်သိးအကအိၣ်ကဆိးလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢ ဒီဘ့ၣ်ညါ, ဒီးဟံးလီၤအဆၢကတီၢ်,
ဒီးအအိၣ်အ ဆိးအလီၢ်တဖၣ်”**

, န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်အဟဲလီၤစၢၤလီၤသ့ၣ်ဒီး တသ့ၣ်ဃီ လၢဟံးဖးဒိၣ် စီအေဒပ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢနီၢ်အံၣ်အုၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်စီအေဒပ်အဂ့ၢ်ဃံလၢ ကစၢ်ယွၤတုၤအီၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ်လၢပဝဲဒၣ်န့ၣ်တဂၤဒီးတဂၤန့ၣ် ဘၣ်ဃးလိာ်အသးကဒဲကဒဲဒီး မ့ၢ်တၢ်လီၤစၢၤလီၤ သ့ၣ်လၢစီအေဒပ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ စီအေဒပ်တဂၤမ့ၢ်အရူဒိၣ်မးလၢပဂီၢ်ဒီး (V.I.P) မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်တဖၣ်အဟံး လီၤ. ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤလဲၤတၢ်ဆိလၢ ပုၤကညီတဖၣ် အမဲာ်ညါအဃိဒီးဒ်သိးစီအေဒပ်တဂၤဘၣ်ထံၣ်ဘၣ်တၢ်ခဲလၢာ်အသိးန့ၣ် ပဝဲစ့ၢ်ကိးပထံၣ်ဘၣ် တုၤမုၢ်မဆါ တနံၤအံၤလီၤ. ဒ်ပစံးတၢ်အသိးတၢ်လၢဟံၣ်ဖိဃီဖိတဒ့ၣ်န့ၣ်ဟံတဂၤန့ၢ်မ့ၢ်ကျဲးစးအိၣ်မူဂ့ၤဂ့ၤဘၣ် ဘၣ်ဒီးအံးထွဲ ကွၢ်ထွဲအဟံၣ်ဖိဃီဖိဂ့ၤဂ့ၤဘၣ် ဖိမၤသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဘၣ်မုၢ်မုၢ်ခုၣ်ခုၣ်အသိး, ဟံတဂၤအသး သမူမ့ၢ်လီၤဒး န့ၣ်တၢ်အာတၢ်သီတဖၣ်ကဟဲဘၣ်ဖိမၤစ့ၢ်ကိးလီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ပဟံးစီအေဒပ်တဂၤအတၢ် လီၤတူၢ်လီၤကံၢ်အိၣ် အဃိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်န့ၣ် လီၤထွဲလီၤယွၤစ့ၢ်ကိးလီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ်လၢစီအေဒပ်တဂၤအံၤအဂ့ၢ်ပကဘၣ်ဃုသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးလီၤ. လၢကစၢ်ယွၤတုၤလီၤ စီအေဒပ်အခါန့ၣ် အဝဲဒၣ်အတၢ်အိၣ်မူန့ၣ်မ့ၢ်ဒဲးလဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲလံာ်စီဆုံ **၁မိၤၤ ၁:၂၆**

“ဒီးယွၤစံးဝဲဒၣ်, မ်ပတုၤလီၤပုၤကညီဒ်ပဂီၤဒၣ်ပဝဲအသိး, ဒ်ပကစၢ်ပဝဲအသိးတက့ၢ်.”

တၢ်လၢကစၢ်ယွၤတုၤလီၤ ပုၤကညီအခါန့ၣ်တုၤလီၤဝဲဒၣ်ဒ်သိးအကွၢ်အဂီၢ်အဃိ မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လီၤကမၤကမၢ် စ့ၢ်ကိးလီၤ. ပကဆိကမိၢ်ကွၢ်တၢ်တဆံးတက့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဘၣ်ဆၣ်နးသက့တၢ်လၢပုၤကညီန့ၣ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ် ဒၣ်လၢတၢ်အုၣ်လီၤန့ၣ်ပုၤလၢမုၢ်မဆါတနံၤအံၤတူၢ်လိာ်ဘၣ် တၢ်ကတိၤတခါအံၤလီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤပုၤအါဂၤ န့ၣ်ဒီးစံးလိာ်အသးကဒဲကဒဲလီၤ. ဘၣ်ဃးလၢပုၤတနီၤနီၤအတၢ်ဆိကမိၢ်အပူၤပုၤကညီန့ၣ် ဟဲကဲထီၣ်အသးလၢ တၢ်အုၣ်န့ၣ်ပုၤအါဂၤဘၣ်အသးဘၣ်ဆၣ် ပမ့ၢ်ထီၣ်သတြီၤဒီးလံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးန့ၣ် ကမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကလီကလီလီၤ. တၢ်လၢစီအေဒပ်န့ၣ်ကစၢ်ယွၤတုၤလီၤအီၤဒ်သိး အကွၢ်အဂီၢ်ဒၣ်ဝဲအသိးလီၤ. ဒ်ပစံးတၢ်အသိးကစၢ်ယွၤတုၤလီၤ အီၤလၢတၢ်လၢတၢ်ပုၤအပူၤဒီး အိၣ်မးလၢသးသမူအထူအယိာ်ဒီး ပုၤဒီးခိၣ်န့ၣ်လၢအဆိကမိၢ်တၢ်လီၤ. လၢတၢ် န့ၣ်အဃိ ပကထံၣ်ဘၣ်လံာ်စီဆုံတဆၢလၢ လံာ်၁မိၤၤ ၂:၁၆-၁၇ န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးကစၢ်ယွၤမၤလိာ်ပုၤကညီဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကယံာ်သ့ၣ်လၢတၢ်သၣ်အလီၢ်ပူၤအံၤ,
န့ၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် သၢာ်. မ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်အာအသ့ၣ်တထံးန့ၣ် အိၣ်အသ့ၣ်တဂ့ၤ.
အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မ့ၢ်တနံၤလၢန့ၣ်အိၣ် အီၤန့ၣ်သံဒီးနကသံလီၤ.”**

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤလိာ်လၢပုၤကညီအဂီၢ်ဒီး သးလီဝဲလၢတၢ်ဒိကန့ၣ်ကအိၣ်အဂီၢ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိကစၢ်ယွၤစံးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ, သုမ့ၢ်တကန့ၣ်တၢ်မၤလိာ်န့ၣ် တၢ်စံၣ်ညီၣ်ကဟဲလၢသုဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ် ဒၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်.

လၢထံးလၢသီန့ၣ်စီၤအၤဒၣ်ဒီးနီၢ်အံၤအုအဝဲသ့ၣ်ခံၤ, အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဖုံသးညီ, တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ, သးသမူလၢပုၤဒီးတၢ်လၢကပီၤဒိၣ်မးလီၤ. တၢ်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဘီတအိၣ်နီတစဲးဘၣ်. တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး, တၢ်ဖဲးတၢ် မၤအဂီၢ်န့ၣ် အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. လၢကျိၣ်စ့အဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တၢ်ခါဆူညါအဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တၢ်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဘီတအိၣ်ဘၣ်. ပမံစံးလၢအဖုၣ်န့ၣ် တၢ်တလိၣ်ဘၣ်နီတမံၤဘၣ်. လၢတၢ်ဆိကမိၣ်အပူၤ ပကဆိကမိၣ်တၢ်ဘၣ်ဃး စီၤအၤဒၣ် နီၢ်အံၤအုခံၤကအိၣ်အီလဲၤက့ၤဒီး ကပုၤဒီးတၢ်သ့ၣ်မံသးမုာ်ဒိၣ်မးလီၤ. လၢတနံၤန့ၣ် နီၢ်အံၤအုအိၣ်ထဲတဂၤ အခါန့ၣ်စီၤအၤဒၣ်တဂၤစ့ၢ်ကီးတအိၣ်ဘၣ်ဒီးနီၢ်အံၤအုဘၣ်. ဖဲန့ၣ်အခါနီၢ်အံၤအုထံၣ်ဘၣ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. မ့ၢ်စ့ၢ် ကီးလီၤ. နီၢ်အံၤအုတဂၤထံၣ်ဘၣ်လၢ ဂုၢ်သ့ၣ်တဘီအိၣ်တၢ်အသ့ၣ်လၢကစၢ်ယွၤမၤလိာ်အီၤန့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ် ဘၣ်ဖဲ ၁မိၤ၅၅ ၂:၁၆-၁၇ န့ၣ်လီၤ. နီၢ်အံၤအုကွၢ်ဂုၢ်သ့ၣ်တဘီ အိၣ်တၢ်အသ့ၣ်လၢကစၢ်ယွၤမၤလိာ်အီၤန့ၣ်ဒီး ဂုၢ်သ့ၣ်တဘီအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ကသံဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဆ့ၣ်နီၤဒီးကွၢ်တၢ်ထံထံဆးဆးဒီးထံၣ်ဝဲလၢဂုၢ်သ့ၣ်တဘီတဘၣ် တၢ်မနုၤမးဘၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်လံာ်စီဆ့ၣ်အဆၢဖိလၢအမ့ၢ် ၁မိၤ၅၅ ၃:၁ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်လၢဂုၢ်န့ၣ်, ကူၣ်တၢ်သ့ၣ်န့ၣ်ကယံၢ်, ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိလၢပုၤလၢကျါလၢ, ကစၢ်ယွၤတုၤလီၤအီၤန့ၣ် တက့ၢ်လီၤ. ဒီးစံးဘၣ်ပိာ်မုာ်န့ၣ်, ကယံၢ်သ့ၣ်အိၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်အလီၢ် ပူၤတထံးလၢလၢန့ၣ်ယွၤမၤလိာ်သ့, အိၣ် အီၤတဂ့ၤန့ၣ် သပုၤတၢ်ခါ.”

တၢ်ဆိကမိၣ်ကအိၣ်တခါလၢ, တၢ်လၢဂုၢ်သ့ၣ်န့ၣ်ကတိၤတၢ်သ့ၣ်ခါ. တမ့ၢ်ဘၣ်လုတက့ၤဘၣ်. ကမ့ၢ်ဘၣ် လၢတၢ်အဂၤတပူၤပူၤလီၤ. တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ကတိၤတၢ်လၢထးခိၣ်ဘၣ်. ကမ့ၢ်ဒၣ်လၢအမၤဘၣ်အမဲာ်ဒ်သိး အကကူၣ်လီၢ်တၢ်, ဒီးအပၢာ်တၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢတၢ်ကတိၤခီဖျိမဲာ်ထံၣ်မဲာ်နီၤဒီး စုခိၣ်ဟူးဝးတဖၣ်န့ၣ် အကလုာ်သီၣ်ဒိၣ်န့ၣ်တၢ်ကတိၤလၢထးခိၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ဂုၢ်တဘီလၢအအိၣ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်လၢကစၢ် ယွၤစံးဘၣ်ပုၤကညီန့ၣ် အဝဲအိၣ်ဘၣ်ဆၣ်တဘၣ်တၢ်မနုၤမးန့ၣ် နီၢ်အံၤအုထံၣ်ဒီးအဝဲအတၢ်ဆိကမိၣ်ကအိၣ် ထီၣ်လၢကစၢ်ယွၤမၤလိာ်အီၤလီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ်လၢ နီၢ်အံၤအုအသးပူၤဒီးကကဲထီၣ်က့ၤတၢ်သံကွၢ် ဖးဒိၣ်လၢအဂီၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လၢအသးပူၤန့ၣ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤလိာ်န့ၣ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်အီၤလီၤ.

“၁မိၤ၅၅ ၃:၂-၃ - ဒီးပိာ်မုာ်စံးဘၣ်အီၤ, သ့ၣ်အသ့ၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်အလီၢ်ပူၤန့ၣ်, ပအိၣ်ဘၣ်သ့ၣ်, မ့မ့ၢ် သ့ၣ်အိၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်အလီၢ်အသးကံၢ်ပူၤတထံးန့ၣ်, ယွၤစံးဝဲဒၣ်, အိၣ်အီၤတဂ့ၤ, ထိးအီၤတဂ့ၤ, သုကသံဘၣ်ဖုး လီၤ.”

ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤလိာ်တဖၣ်န့ၣ် အိၣ်စ့ၢ်ကီးလၢနီၢ်အံၤအုအသးပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် န့ၣ်သက့ နီၢ်အံၤအုအတၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, “အိၣ်အီၤတဂ့ၤ, ထိးအီၤတဂ့ၤ” န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ကတိၤလၢထီသဒါကွံာ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤလိာ်လီၤ. တၢ်အံၤကကဲထီၣ်လၢပုၤပိာ်မုာ်ဖိတဂၤ အဂီၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်လီၤပတီၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ဂုၢ်တဘီအံၤအတၢ်ဟူးတၢ်ဝးဒီးမုာ်ကီၢ်လုၢ်အတၢ်ကူၣ်ကၤတဖၣ် ဘၣ်စၢဖျိၣ်အသးန့ၣ်

ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ လံာ်ၣ်မိၤၤ ၃:၄-၆ န့ၣ် “ဒီးဂံၢ်န့ၣ်စံးဘၣ်ပိာ်မုၢ်, သုတသံဒီးသုတသံဘၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ယွၤ သုၣ်ညါလၢမ့ၢ်တန့ၤလၢသုအိၣ်အီၤန့ၣ် သုမဲာ်ကအိးထီၣ်အသးဒီး သုကလီၤဂယွၤ, ဒီးကသုၣ်ညါတၢ်ဂုၤဒီးတၢ် အာန့ၣ်လီၤ.”

**“ဒီးပိာ်မုၢ်န့ၣ် ထံၣ်ဘၣ်ဝဲလၢသုၣ်တထံးန့ၣ်ဂုၤဝဲလၢတၢ်အိၣ်အဂီၢ်,
ဒီးပံလၢဝဲလၢပမဲာ်အဂီၢ်, ဒီးတၢ် မ့ၢ်လၢအသုၣ်တထံၣ်လၢတၢ်ဒုးကူၣ်သုတၢ်အဂီၢ်ဒီး,
ဟံးန့ၢ်အသုၣ်, ဒီးအိၣ်ဝဲ, ဒီးဟ့ၣ်စ့ၢ်ကိးအဝၤအိၣ်ဒီးအီၤ, ဒီးအဝဲဒၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ.”**

တၢ်အံၤန့ၢ်အမ့ၢ်ဒၣ်မ့ၢ်ကီၤလ့ၢ်လီၤန့ၣ်နီၢ်အံၤအုခိဖျိဂုၢ်သုၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်တၢ်တၢ်တၢ်လီၤတၢ်ဝဲ အဂ့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ တၢ်လၢမ့ၢ်ကီၤလ့ၢ်န့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်ကတိၤကဘျးကဘျးအဟံၤလီၤ. (လံာ်ယီၤဟၣ် ၈:၄၄) လၢန့ၣ်အယီၤ တၢ်သံကွၢ်, တခါလၢမ့ၢ်ကီၤလံာ်သံကွၢ်တၢ်န့ၣ်ကဲထီၣ်လၢပုၤကညီအဂီၢ် တၢ်ဒဲးဘးဒီး တၢ်ကဒိကန့ၣ်တၢ်တအိၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်သံကွၢ်တၢ်တခါန့ၣ်မ့ၢ် တၢ်သံကွၢ်ခိဖျိဂုၢ်သုၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်သံကွၢ်အတၢ်ပနီၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ဂုၢ်သုၣ်အတၢ်ပနီၣ်ဒီး ပမ့ၢ်ကွၢ်ဒီးလီၤကံးဒီးဂုၢ်သုၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤ. (?)

လံာ်မိၤၤ ၃:၆ န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်စီၤအဒၣ်စ့ၢ်ကိးအိၣ်တၢ်သုၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤစံးဘၣ်အဝဲသုၣ်လီၤ. ဘၣ် ဆၣ်စီၤအဒၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်ဒ်သိးနီၢ်အံၤအုလၢပုၤလီၤအီၤတမ့ၢ်ဘၣ်. ဘၣ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁တံၤမသုး ၂:၁၄ န့ၣ်တၢ်စံးဝဲ “ဒီးတၢ်လီၤန့ၢ်စီၤအဒၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ပိာ်မုၢ်ဘၣ်တၢ်လီၤန့ၢ်အီၤဒီးလီၤကမၣ်တၢ်လီၤ.”

စီၤအဒၣ်န့ၣ်တဘၣ်တၢ်လီၤအီၤဘၣ်ဆၣ် ဘၣ်မနုၤအိၣ်တၢ်သုၣ်လၢကစၢ်ယွၤစံးပာ်န့ၣ်လဲၣ်. ဘၣ်မနုၤ အယီၤလဲၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်လၢအအဲၣ်ဘၣ်နီၢ်အံၤအုအယီၤဒီး နီၢ်အံၤအုမ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်အဝဲဒၣ်အိၣ်တသုတဘၣ်ဒီး ကအိၣ်မူဝဲဒ်လဲၣ်န့ၣ်တသုၣ်ညါဘၣ်အယီၤလီၤန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်ဆိကမိာ်ဖးဒိၣ်လၢအဂီၢ်လီၤ. လၢခဲကနံၣ်အံၤအသိး တၢ် လၢပုၤတၢ်အဲၣ်တီခံၤတဂၤဒီးတဂၤမ့ၢ်ဟးဖျိလီၤသးအခါ အတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးအသိး အဝဲသုၣ်သန့ၣ်ကု ကမ့ၢ် ဒံးန့ၣ်တခါလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်လၢစီၤအဒၣ်တဂၤလၢအမါအဂီၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်ဒၣ် တၢ်ညီကွံာ်အသး သပုၤတၢ် လီၤ. မ့ၢ်ကစီၤဒီလီၤ. လၢညါအခါတၢ်လၢနီၢ်အံၤအုတအိၣ်ဘၣ်ဒဲးအခါ စီၤအဒၣ်အိၣ်ဒၣ်ထဲတဂၤဒီး တၢ်မၤစၢၤ ကြးဒီးအီၤန့ၣ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ နီၢ်အံၤအုမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးအီၤန့ၣ်မ့ၢ် ကသုၣ်လဲၣ်. လၢတၢ် န့ၣ်အယီၤ ဒ်သိးနီၢ်အံၤအုအိၣ်တၢ်သုၣ်ဒီးကသံဝဲအသိး စီၤအဒၣ်စ့ၢ်ကိးကအိၣ်ဘၣ် တၢ်သုၣ်ဒီးကသံဒ်သိး နီၢ်အံၤအုန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်အတၢ်ယုထၢလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ လၢခဲကတၢ်န့ၣ်ဘၣ် တၢ်မၤအသးဒ်လဲၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ လံာ်ရိမုၤ ၅:၁၂ န့ၣ်လီၤ.

**“မိၤန့ၣ်ဒီးဒ်တၢ်ဒဲးဘးဟဲန့ၢ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်ချၢလၢပုၤတဂၤအယီၤ,
ဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤလၢတၢ်ဒဲးဘးအယီၤ အသိးန့ၣ်, ဒီးဒ်န့ၣ်အသိး
ပုၤခဲလၢာ်မၤတၢ်တၢ်ဒဲးဘးသတးဒီး ပုၤခဲလၢာ်ဘၣ်တၢ်သံတၢ်ပုၤ”** လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ ခဲကနံၣ်အံၤလၢစီၤအဒၣ်မၤဘၣ်တၢ်ကမၣ်တခါအံၤအယီၤ ပုၤခဲလၢာ်လီၤဘၣ်ဆူတၢ် သံအပူၤလီၤ. တၢ်လၢပုၤခဲလၢာ်လီၤဘၣ်ဆူတၢ်သံ န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. ပုၤခဲလၢာ်န့ၣ်ဒ်သိးစီၤအဒၣ် အသိးစးထီၣ်လၢအိၣ်ဖျဲၣ်အခါအိၣ်ဒီး တၢ်တီတၢ်လီၤဒီးလၢတၢ်သးအိၣ်မၤတၢ်ဒဲးဘးအယီၤ ကဲထီၣ်ပုၤတၢ်ဒဲးဘး

နဲ့ မှာ စွဲ ကီး ဧါ. တ မှာ ဘ န် ဒ် နှ် အ သိး ဘ န်. လံာ် စီ ဆုံ စံး ဝဲ ဒ် ဖဲ ဝဲ မိ ဂျ ၃: ၂၃-၂၄ နှ် ပ ထံ န် ဘ န်, “**ဒီး က စာ် ယွာ ခုး ဟး ထီ န် ကွံ န် အိ လာ ဧ ဒ် နှ် တာ သ န် အ လီ ဝိ, ဒီး ဒ် အ က မ ဟီ န် ခိ န် လာ တာ် ဟး ထီ န် အိ လာ အ ပူ လီ ဝိ. ဒီး ဟီ ထီ န် ကွံ န် ပှာ က ညီ, ဒီး ပာ် ခု ဂျာ် တ ဖ န် လာ ဧ ဒ် နှ် တာ သ န် အ လီ မှာ် ထီ န် တ ခိ, ဒီး နး မှာ် အူ လာ အ တ ရံး အ သး ကီး ခိ ဒဲး ဒ် သိး အ က ဟာ သ န် တာ် မှု အ ကျ လီ ဝိ.”**

တာ် လာ တာ် ဒဲး ဘး လာ အ ဝဲ သ န် မ ဟ တာ် က မ န် နှ် က ထံ န် ဘ န် တာ် သံ တာ် ပှာ် အ ဟိ က စာ် ယွာ ဟီ ထီ န် ကွံ န် အိ လာ ဧ ဒ် နှ် အ တာ် သ န် အ လီ ဝိ. တု နု တ စု အ ဝဲ သ န် ခံ ဂ ဘ န် ဟး ထီ န် ဒ် ပှာ တာ် ဒဲး ဘး ဖိ အ သိး နှ် နီ အံ ဂ အု ဆံး စာ် နှ် အ ဖိ ဝါ ကိ စီ က ယံ န် လီ ဝိ.

“၁ မိ ဂျ ၄: ၁ - ဒီး စီ အ ဒ် သ န် ညါ အ မါ နီ အံ ဂ အု, ဒီး အ ဝဲ ဒ် ဒ် အ ထီ န်, ဒီး ဆံး စာ် စီ က ယံ န်, ဒီး စံး ဝဲ ဒ်, ယ နာ် ဘ န် လံ ပှာ က ညီ တ က လာ ယွာ လံ.”

ဘ န် ဆ န် သ န် က ဟီ အ ဒ် အ ဖိ သ န် တ ဖ န် လာ အ အိ န် ဖျဲ န် အ ခါ ဒ် လဲ န် နှ် တ မှာ် ဘ န် ပှာ တီ ပှာ လီ ဝိ နီ တ က ဘ န်. အ ဝဲ သ န် အိ န် ဖျဲ န် ဘ န် ဒီး တာ် အာ တာ် သီ ဒီး တာ် သံ အ စု ပူ ဒ် အ ဝဲ သ န် အ မိ အ ပာ် အ သိး နှ် လီ ဝိ. အ ဝဲ သ န် မ နှာ် ဘ န် ဒ် မိ အ တာ် အာ တာ် သီ ဒီး တာ် သံ တာ် ပှာ် လီ ဝိ. လာ လံာ် စံး ထီ န် ပ တြာ ဂ ၅ ဝး ၅ နှ် ပ ထံ န် ဘ န် လီ ဝိ.

“ကွာ် ကွာ်, ယ အိ န် ဖျဲ န် လာ တာ် အာ တာ် သီ အ ပူ, ဒီး ယ မိ အ ထီ န် ယ လာ တာ် ဒဲး ဘး အ ပူ လီ ဝိ.”

လံာ် စီ ဆုံ တ ဆာ အံ ဂ စံး ဘ န် ပှာ လာ ပ အိ န် ဖျဲ န် အ ခါ ဒ် လဲ န် နှ် ပ ဘ န် အိ န် ဒီး တာ် အာ တာ် သီ အ ပူ ဒ် လဲ န် လီ ဝိ. ဒ် ပ စံး တာ် အ သိး ပ မ နှာ် ဘ န် တာ် ဟ န် လာ မိ အ ပာ် နှ် လီ ဝိ. လာ တာ် နှ် အ ဟိ ပှာ ကီး ဂ ဒဲး မ နှာ် ဘ န် အ တာ် ဟ န် သါ လာ အ မှာ် တာ် အာ တာ် သီ ဒီး တာ် သံ နှ် ဟဲ ဝဲ လာ ပ မိ ဖး ဒိ နီ အံ န် အု ဒီး ပ ဟိ ဖး ဒိ နီ စီ အ ဒ် အ စာ အ သွဲ န် ဒ် ဝဲ စု န် လီ ဝိ. ပ မှာ် နာ် ဟာ် စွဲ ကီး ဘ န် ဃး လာ တာ် ဂွာ် ဒ် အံ နှ် ပ က ဘ န် နာ် ဟာ် စွဲ ကီး က စာ် ယ န် ရှူး အ တာ် က တီ လီ ဝိ. လံာ် စီ ဆုံ စံး ဝဲ ဒ် ဖဲ လံာ် လူ က န် ၉: ၆၀ နှ် ပ ထံ န် ဘ န် -

“ဒီး ယ န် ရှူး စံး ဘ န် အိ, ပှာ အ သံ နှ်, မိ အ ဂျာ် လီ ကွံ န် အ ပူ သံ ဒ် ဝဲ တ ကွာ်.”

ဘ န် ဃး လာ လံာ် စီ ဆုံ တ ဆာ အံ နှ် ပ ဒီ ပှာ် ဝဲ လာ အ မှာ် မှု စ လှ န် သ န် တ ဖ န် နှ် ကွဲး တာ် ဘ န် ဃး ဒီး လံာ် တ ဘ န် လာ အ ကိး ဝဲ, “တာ် က မ န် တ ဖ န် လာ လံာ် စီ ဆုံ အ ပူ” နှ် ဘ န် တာ် ကွဲး ပာ် ဖျါ အိ လီ ဝိ. လာ အ ဝဲ သ န် လံာ် တ ဘ န် အ ပူ နှ် စံး ဝဲ, တာ် လာ ပှာ သံ တ က နှ် က ဂျာ် လီ ပှာ သံ ဒဲး လဲ န် နှ် မှာ် တာ် သံ ကွာ် လာ အ ဝဲ သ န် အ ကိ လီ ဝိ. ဒ် နှ် အ သိး ပ ဒီ ပှာ် ဝဲ ပှာ ခ ရံ န် ဖိ သ န် တ ဖ န် နာ် သ က နှ် သိး မှု စ လှ န် အ တာ် နာ် အိ န် အ သိး အ ဝဲ သ န် ဟံး နှာ် တာ် စှာ် တာ် နာ် ဒ် သိး စှာ် ကီး နှ် လီ ဝိ. ဘ န် ဃး လာ လံာ် စီ ဆုံ တ ဆာ အံ နှ် ပ က စာ် ယ န် ရှူး အဲ န် ဒီး စံး တာ် မ နု လဲ န် နှ် ပ ဘ န် ဆိ က မိ န် လီ ဝိ. တာ် လာ က စာ် ယွာ အ တာ် ထံ န် အ ပူ နှ် တာ် လာ ပှာ က ညီ ခဲ လာ် သ န် တ ဖ န် နှ် အိ န် ဒ် လာ တာ် သံ အ စု ပူ အ ဟိ ပှာ လာ အ မှု သ န် တ ဖ န် သ န် က နှ် သိး ဒ် ပှာ အ သံ လီ နှ် က စာ် ယ န် ရှူး အဲ န် ဒီး စံး ဝဲ လီ ဝိ. လာ တာ် နှ် အ ဟိ တာ် လာ ပှာ ဟီ န် ခိ န် ဖိ ခဲ လာ် သ န် တ ဖ န် နှ် ဘ န် အိ န် ဝဲ ဒ် လာ တာ် သံ အ စု ပူ ခဲ ခါ အ ပူ နှ် လီ ဝိ. တာ် မှု အ ထူ အ ယိာ် နှ် အ လီ တ အိ န် ဘ န်.

လာဟီၵ်ခိၵ်တဘၵ်အပူၤန့ၵ် ပှၤလာအမူသ့ၵ်တဖၵ်န့ၵ်အိၵ်ဒၵ်လာတၢ်သံအစုပူၤန့ၵ်အသိး ပှၤလာအသံ သ့ၵ်တဖၵ်န့ၵ်သက့ အဝဲသ့ၵ်တခီပဲၤလုၵ်ကွံၵ်ဒီးတၢ်သံန့ၵ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒိအံၤတၢ်လာပှၤကညီသ့ၵ်တဖၵ်ခဲလၢာ် ဘၵ်တၢ်စံးဘၵ်အီၤလာ, နမ့ၢ်ဟီၵ်ခိၵ်ကမူၵ်ဒီးနကက့ၤက့ၤဆူဟီၵ်ခိၵ်ကမူၵ်လီၤ. လာတၢ်န့ၵ်အယိ ပကစၢ်ယ့ၵ် ရူးအတၢ်စံးကတိၤလာအမ့ၢ်, **“ပှၤအသံန့ၵ်, မိအရူၵ်လီၤကွံၵ်အပှၤသံဒၵ်ဝဲတက့ၢ်”** န့ၵ် မ့ၢ်တၢ်လာအဘၵ်လီၤ.

(၈) ကစၢ်ယွၤအတၢ်အုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤအဂ့ၢ်

ပှၤဟီၵ်ခိၵ်လာအသံတ့ၢ်လံတဖၵ်န့ၵ် ကစၢ်ယွၤကမၤတၢ်အုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤန့ၵ်မ့ၢ်ဒိလဲၵ်. တၢ်လာကစၢ် ယွၤအတၢ်မၤလိၵ်တဖၵ်အကျိၤန့ၵ်တၢ်မၤလိၵ်လာအမ့ၢ် **“နကဘၵ်ဟ့ၵ်သးလာသးအဂီၢ်”** န့ၵ်လီၤ. လာတၢ်န့ၵ် အယိဒိသိးကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤလိၵ်အသိး ပှၤဟီၵ်ခိၵ်ဖိခဲလၢာ်တဖၵ်အသးကမၤန့ၢ်တၢ်အုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤအဂီၢ်န့ၵ် လိၵ်ဘၵ်ပှၤတဂၤလာအကဟ့ၵ်လီၤအသးလီၤ. ၂မိ ၂၁:၂၃-၂၅

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤကီၢ်လာအသးလီၤတၢ်သဘျူန့ၵ်ဘၵ်ဆိသလဲကွံၵ်အသးဒီး ဟံးန့ၢ်တၢ်သဘျူန့ၵ်ပထံၵ် ဘၵ်လီၤ. ဒိန့ၵ်အသိးလာပှၤဟီၵ်ခိၵ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၵ် ပှၤကဟ့ၵ်လီၤအသးအိၵ်ကစီဒိခါ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ပှၤ ကအိၵ်အါမးလီၤ. ဘၵ်ဆၵ်ပမ့ၢ်ဖးဘၵ် **လံာ်စံးထီၵ်ပတြၢၤ ၄၉:၇ န့ၵ် ပကထံၵ်ဘၵ်လာ “ပှၤကညီပှၤက့ၤအခီ ပှၤဝဲတသ့ဘၵ်လုၤတက့ၤဘၵ်”** န့ၵ်လီၤ. **“ဟ့ၵ်တၢ်မၤပှၤဖျဲးအီၤလာယွၤတသ့ဘၵ်.”**

ဘၵ်မနုၤအယိလဲၵ်န့ၵ်, ပထံၵ်ဘၵ်စီၤအဒၵ်အဖိသ့ၵ်တဖၵ်န့ၵ် အဝဲသ့ၵ်အတၢ်အိၵ်တၢ်ဆိးန့ၵ် တဒိ သိးလိၵ်အသးဒီးတချူးလာစီၤအဒၵ် တလီၤဘၵ်ဆူတၢ်ဒဲးဘးအပူၤန့ၵ်လီၤ. လာတၢ်န့ၵ်အယိ စီၤအဒၵ်အဖိ သ့ၵ်တဖၵ်ကအုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤပှၤဟီၵ်ခိၵ်ဖိန့ၵ် အဝဲသ့ၵ်မၤတၢ်တသ့ဘၵ်. လာတၢ်န့ၵ်အယိ တၢ်လာပှၤဟီၵ်ခိၵ်ဖိ သ့ၵ်တဖၵ်ကမၤန့ၢ်တၢ်အုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤအဂီၢ်န့ၵ်လိၵ်ဘၵ်ပှၤလာအပဲၤဒီးတၢ်တီတၢ်လီၤတဂၤလီၤ. မတၤတဂၤ ကဟ့ၵ်လီၤအသးဒီးအဘျူအစုၤလာ, ပှၤဟီၵ်ခိၵ်ဖိလာအအိၵ်လာတၢ်သံတၢ်ပှၤအပူၤန့ၵ် မ့ၢ်မတၤတဂၤလဲၵ်. တကြးဘၵ်ဒီးပှၤဟီၵ်ခိၵ်ဖိလာအအိၵ်လာတၢ်ဒဲးဘးအပူၤန့ၵ်တအိၵ်ဘၵ်နီတဂၤဘၵ်. မတၤတဂၤကအုၵ်က့ၤ ခိၵ်က့ၤတၢ်န့ၵ် ကမ့ၢ်မတၤလဲၵ်. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ကမ့ၢ်ဒၵ်ကစၢ်ယွၤတဂၤလာကအုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤတၢ်န့ၵ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီး လီၤ. ကစၢ်ယွၤကအုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤပှၤကညီလာဟီၵ်ခိၵ်ဒိဘၵ်ညါန့ၵ် ပကထံၵ်ဘၵ်လာ, **“ဝံဟီၤၵျဲး၁၃:၁၄, ယက မၤပှၤဖျဲးအီၤလာပှၤအစုပူၤ, ဒီးယကပှၤက့ၤအီၤလာတၢ်သံလီၤ. ဟံး, တၢ်သံဧာ, နတၢ်မၤသံအိၵ်ဖဲလဲၵ်, ပှၤပှၤ ဧာ, နတၢ်မၤဟးဂီၢ်အိၵ်ဖဲလဲၵ်. တၢ်ဟီၤယၢ်လီၤက့ၤယသးန့ၵ်အိၵ်တဒါဒီးယမဲာ်လီၤ.”**

ကစၢ်ယွၤကအုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤတၢ်ဒိလဲၵ်. ကမၤလီၤပှၤအုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤအကစၢ်တဂၤလီၤ.

“လံာ်ယီၤဟ့ၵ် ၃:၁၆ - အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ယွၤအဲၵ်ပှၤဟီၵ်ခိၵ်ဖိတုၤအဟ့ၵ်လီၤကွံၵ်အဖိခွါအိၵ်တဂၤယီ, ဒိသိးကယံၢ်ပှၤလာ အစုၵ်က့ၤန့ၵ်က့ၤအီၤတဂၤလၢ်လၢ်န့ၵ်, အသုတဟးဂီၢ်တဂ့ၤဒီး, ကန့ၢ်ဘၵ်တၢ်မူအထူ အယိာ် လီၤ.”

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. လာတၢ်အုၵ်က့ၤခိၵ်က့ၤအဘျူအစုၤအဂီၢ်န့ၵ်ကစၢ်ယွၤဟ့ၵ်လီၤဘၵ်အဖိခွါအိၵ်တဂၤယီ လီၤ. ဘၵ်ဃးဒီးလံာ်စီဆံတဆာအံၤန့ၵ် ပကသ့ၵ်ညါန့ၵ်ဟံၢ်တၢ်ဘၵ်ဃးဒီးတၢ်လာညါခီတဖၵ်အဂ့ၢ်အကျိၤလီၤ. လာပှၤဟီၵ်ခိၵ်ဖိအဂီၢ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်အဲၵ်တၢ်ကွံၵ်န့ၵ်မ့ၢ်ဒိမးလီၤ. **“အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ယွၤအဲၵ်ပှၤဟီၵ်ခိၵ်ဖိတုၤအဟ့ၵ်**

လီကွံင်အဖိခွါအိပ်တဂဃီလီ။” တာ်န့ၣ်အရူဒိၣ်မးလာ ပှဟီၣ်ခိၣ်ဖိအဂီၢ်ဘၣ်ဃး တာ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဘူး အလဲလီ။

(ဃ) တာ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလာစီၤအဒၣ်တဂဃီအဂီၢ်အဘူးအလဲ

ကစၢ်ယုၣ်ရှူးလာအမ့ၢ်ပှမူခိၣ်ဖိတဂဃီအံၤန့ၣ် ဘၣ်မနုၤပထိၣ်သတြီၤအီၤဒီး စီၤအဒၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒဲလဲၣ်. လာလံာ်စံးထီၣ်ပတြီၤ ၈:၅ န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ပှကညီလာတၢ်ဘၣ်တ့ၢ်အီၤဒဲလဲၣ်န့ၣ်လီ။

**“နဟံလီၤအီၤဘူးဒီးအကဒ်သိးဒီးကလူးတဖၣ်န့ၣ်,
ဒီးဒုးကုၣ်အခိၣ်သလုးလာတၢ်ကဟုကညီၢ်, ဒီးတၢ်လာကပီၤလီ။”**

လံာ်စီၤဆ့ၣ်အဆာဖိတခါအံၤစံးဘၣ်ပှတၢ်လာပှကညီန့ၣ်ဖဲကစၢ်ယုၣ်တ့ၢ်လီၤအီၤအခါ, ကစၢ်ယုၣ်ဟံလီၤ အီၤဘူးဒီးအကဒ်သိးဒီးကလူးတဖၣ်န့ၣ်လီ။ လာတၢ်န့ၣ်အဃိ ကစၢ်ယုၣ်ရှူးန့ၣ်မ့ၢ်အကဲထီၣ်ပှအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ စီၤအဒၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒဲလဲၣ်. ပှခံၤန့ၣ်ပထိၣ်သတြီၤအီၤန့ၣ်မ့ၢ်အကြားကစီၤဒီၤ. တၢ်လာစီၤအဒၣ်တဂဃီအဂီၢ် ကစၢ်ယုၣ်ရှူးကအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤတၢ်လာ, သးသမူလာသးသမူအဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လာအဘၣ်တခါၤ. ပကထံၣ်ဘၣ် ဖဲ လံာ်စ့ၤတြီ ၂:၉ န့ၣ်လီ။

**“မ့ၢ်ခဲကနံၣ်အံၤ, တၢ်ဟံတၢ်ခဲလာ်လာအဖီလာ်န့ၣ်, ပတထံၣ်ဒဲးဘၣ်.
ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပထံၣ်ယုၣ်ရှူး, လာ အဘၣ်တၢ်ဟံအီၤလာကလူးတဖၣ်အဖီလာ်တစဲးစဲး,
လာအဒီးတၢ်သံအတၢ်နးတၢ်ဖှိၣ်အဃိန့ၣ် ဒီးကုၣ်ခိၣ် သလုး အသးလာတၢ်အကဟုကညီၢ်ဒီး
တၢ်လာကပီၤ, ဒ်သိးအကလုၣ်ကွၢ်တၢ်သံလာ ပှကညီခဲလာ်အဂီၢ်, လာယုၣ်အဘူးအဖှိၣ်အဃိန့ၣ်လီ။”**

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလီ။ ဒ်သိးလာထံးလာသီန့ၣ် စီၤအဒၣ်တဂဃီန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်တီတၢ်လီၤအပူၤအခါန့ၣ်အသိး ပကစၢ်ယုၣ်ရှူးန့ၣ်သက့ဟဲလီၤဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီး ကအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပှလီ။ တၢ်လာပကစၢ်ယုၣ်ရှူးတဂဃီအံၤန့ၣ်မ့ၢ် ဝဲ, ပှလာအစီအဆ့ၣ်, ပှလာအတၢ်အာတၢ်သီတအိၣ်, ပှလာအတဘၣ်အဘၣ်သီဘၣ်, ပှလာအအိၣ်လီၤဖးဒီး ပှတၢ်ဒဲးဘးဖိ, ဒီးကဲထီၣ်ထီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တဖၣ်လီ။ (လံာ်စ့ၤတြီ ၇:၂၆), ပကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီး စီၤအဒၣ်ခံၤ တဂဃီလီ။ “စီၤအဒၣ်အကတၢ်တဂဃီန့ၣ် ကဲထီၣ်လာသးမးမူထီၣ်တၢ်လီ။ (၁ကရံၣ်သုး ၁၅:၄၅) န့ၣ် ပက ထံၣ်ဘၣ်လီ။

**“ဒ်န့ၣ်အသိးတၢ်ကွဲးအသး, ပှကညီလာအခိၣ်ထံး, စီၤအဒၣ်တဂဃီန့ၣ်,
ကဲထီၣ်လာသးလာအမူလီ။ စီၤအဒၣ်အကတၢ်တဂဃီန့ၣ် ကဲထီၣ်လာသးမးမူထီၣ်တၢ်လီ။”**

လာတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပထံၣ်ဘၣ်လာစီၤအဒၣ်အဂီၢ်တာ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအပူၤန့ၣ်လီ။ သးသမူလာသး သမူအဂီၢ်လီ။ တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒဲတၢ်ဒဲသိးလိာ်အသးတထံၣ်ဃီလာ တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအလုၢ်အပူၤလီ။

**“လံာ်မာ်ကူး ၁၀:၄၅ - အဂီၢ်ဒ်အံၤ, ပှကညီဖိခွါအံၤ,
တဟဲဘၣ်ဝဲဒ်သိးပှကမးအီၤလာအခုအပှ အတၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်သိးအကမးအခုအပှအတၢ်မး,
ဒီးဟ့ၣ်လီၤအသးလာပှကညီအါဂအပူၤလီ။”**

တချူးပကလဲၤတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃး တာ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဘူးအလဲအကတၢ်န့ၣ် ပကဆိကမိၣ်တၢ်ဘၣ်ဃး

ပကဆိကမိဂ်ကွာ်တၢ်လၢ တကလီၢ်ဒီးတကယၤအဘၢၣ်စၢၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးန့ၣ်ဘၣ်ဆိၣ်လီၤအသးဒ်သိးကအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဘၣ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဒဲးဘးအပူၤ န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆိၣ်လီၤအသးတုၤဒၣ်လဲၣ် စီၤအၤဒၣ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်တီၢ်လီၤအပတီၢ်လၢ တချးဘၣ်တၢ်လ့ ပစီဘၣ်အီၤအခါလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ပကယုၣ်ညါဘၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအတၢ်ဘၣ်ထွဲတဆံးတက့ၢ်လီၤ.

“ဖဲးလံးပံၤ ၂:၇ - ဘၣ်ဆၣ်ဒီးညိကွံၣ်အလၢအကပီၤ, ဒီးလိၣ်ထီၣ်အသးလၢပုၤကညီ, ဒီးဒီးန့ၣ်ကုၢ် အကုၢ်အဂီၢ်လီၤ.”

လံာ်စီဆံၣ်တဆၢအံၤ အခီပညီအိၣ်ဒ်လဲၣ်. လံာ်စီဆံၣ်တဆၢအံၤဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢ တၢ်ခူသ့ၣ်အပူၤဒီး ဘၣ်တၢ်ဒုးန့ၣ်အီၤလၢတၢ်စံးကတိၤအဒိၣ်အယိၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ပဘၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တခါလၢ ပကန့ၢ်ပာ်အဂီၢ်လီၤ.

ဟီၣ်ခိၣ်တဘျီအံၤ မ့ၢ်အဒိၣ်အလဲၣ်ဆံးဒိၣ်လဲၣ်. ပပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်လၢအဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢဘၣ်တၢ်တုၤလီၤအီၤန့ၣ် အကအိၣ်ဆံးအါလဲၣ်. ညၣ်ဖိဒုၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဒုၣ်အထၢ, ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် အဒုၣ်အထၢ, ထီၣ်ဖိလံာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဒုၣ်အထၢ, တၢ်ဃုၤတၢ်ဃာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဒုၣ်အထၢ, ဒီးတၢ်အဒုၣ်အထၢ သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဂၤစုၣ်ဂၤစုၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘျီညါလီၤ. တၢ်ဃုၤတၢ်ဃာ်သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်အါမး ဘၣ်ဆၣ်ပကယုၣ်ညါဘၣ်တၢ်ဖိဃၤလၢပကိးလၢစီလီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အဒုၣ်အထၢအပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢ အတၢ်မၤအိၣ်အါမံၤဒီး လဲၤဆူန့ၣ်, လဲၤဆူအံၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒၣ်လၢတၢ်လီၢ်လၢအခံးန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် အဒုၣ်အထၢအိၣ်စ့ၢ်ကီးစါ. အိၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. အတၢ်မၤအိၣ်အါမးလီၤ. အဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤအါမးလၢအကအိၣ် အဂီၢ်, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးဒီးလၢအသးသမူအဂီၢ်လီၤ.

ပကဆိကမိဂ်ကွာ်တၢ်ဂ့ၢ်တခါလၢ, တၢ်လၢစီလီၤန့ၣ်လိၣ်ဘၣ်လၢပုၤကအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ် တက့ၢ်. ပမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးကဲထီၣ်စီလီတဖၣ်အတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအကစၢ်န့ၣ် အဆိကတၢ်ဒ်သိးပအိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ် ဒ်သိးသိးန့ၣ်ပကဘၣ်ဆီတလဲကွံၣ်ပနီၢ်ခိၣ်နီၢ်သးခံးခံးကကြာ်မး ပအိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်လၢန့ၣ်တဖၣ်လၢအန့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်ဒီးဒ်သိးပကအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤစီလီအဂီၢ်န့ၣ် ပဘၣ်တူၢ်သံခိၣ်ဆါပသးနီၢ်နီၢ်တကၤအသိးန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ကသး လီဝဲလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ နၤဒီးယၤန့ၣ် လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ် ပအိၣ်ဘၣ်လၢပသ့ၣ်ပသးကစီဒီလံၤစါ. တၢ်လၢစီလီ သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး, အတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပမ့ၢ်ကွံၣ်ဒီး လီၤသးဘၣ်အာလၢပဂီၢ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးပကစၢ်ယုၣ်ရှုးစ့ၢ်ကီးအိၣ်ဒီးတၢ်စီတၢ်ဆံၣ်, တၢ်လၢကပီၤဘၣ်ဆၣ် တၢ်လၢပုၤကညီဖိလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢတဖၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဒဲးဘး, တၢ်ဘၣ်အဘၣ်သီအပူၤန့ၣ် လၢကစၢ်ခရံၣ်အဂီၢ် န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိးဒၣ်စီလီလီၤ. ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးအံၤန့ၣ်မ့ၢ် ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ တၢ်တဂၤလၢအလီၤကမၤကမၤန့ၣ်လီၤ.

ပဝဲပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်အိၣ်လၢပအဲၣ်ဒီးအိၣ်န့ၣ် ပတအိၣ်ဘၣ်, ပအဲၣ်ဒီးကူကၤတၢ်လၢအိၣ်ကံၤအဂုၤ ဒီးခိၣ်ဖဲးလၢအဂုၤန့ၣ် ပတကူဘၣ်ကၤဘၣ်, တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤလၢပအဲၣ်ဒီးဟးလိၣ်ကွဲးန့ၣ် ပတလဲၤဟးဘၣ်တကး ဘၣ်, ပအိၣ်ဘၣ်ဖိၣ်သံယာ်ဂီၤအလီၢ်လၢပတအဲၣ်ဒီးအိၣ်န့ၣ် ပဘၣ်အိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဆိကမိဂ်တၢ်လၢပဂီၢ်လီၤ. ဒ် န့ၣ်အသိး ပကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်သက့ၤအိၣ်ဒီးပုၤဒီး တူၢ်ဆါခိၣ်ဆါအသးန့ၣ်မ့ၢ် တၢ်မနုၤလဲၣ်. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ် အဝဲအဲၣ်ပုၤဒီးဟ့ၣ်လီၤအသးဒ်ပကစၢ်မၤလီၤအီၤအသိး, “တၢ်အသးလၢတၢ်အသး” အဂီၢ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ် တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢကစၢ်ခရံၣ်လီၤ.

(စ) တၢ်ဖံးတၢ်မၤဘၣ်ဃးတၢ်လီၤပလိၣ်အသးလၢ တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဘျီၣ်အစ့ၤတဖၣ်အဂ့ၢ်

ပကက့ၢ်ဆိတၢ်ဆူတၢ်လၢခံကတၢ်အဆၢကတီၢ်လၢကစၢ်ယွၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤ လၢအမ့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဘျီၣ်အစ့ၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအါဂၤပူၤဖျဲးလၢတၢ်ဒဲးဘးအပူၤလီၤ.

“ဘကရံၣ်သး ၁၅:၂၁ – အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မ့ၢ်တၢ်သံအိၣ်ထီၣ်လၢပုၤကညီဒီး, တၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်က့ၤလၢတၢ်သံအိၣ်ထီၣ်လၢပုၤကညီစ့ၢ်ကိးလီၤ.”

မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးလီၤ. တၢ်သံအိၣ်ထီၣ်လၢပုၤကညီတဂၤအဃိန့ၣ်ဒီး တၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအဂ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်လၢပုၤကညီတဂၤစ့ၢ်ကိးလီၤ. ပုၤကညီခံဂၤအံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်မတၤလဲၣ်.

“ဘကရံၣ်သး ၁၅:၂၂ – အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒ်ပုၤခဲလၢာ်သံဝဲလၢစီၤအၤဒၣ်အပူၤအသိးန့ၣ်, ပုၤခဲလၢာ်ကဘၣ်တၢ်မၤမူထီၣ်က့ၤအိၤလၢ ခရံၣ်အပူၤ, ဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ.”

ပုၤခဲလၢာ်န့ၣ်အမ့ၢ်မတၤလဲၣ်. အဝဲသ့ၣ်ဒၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်စီၤအၤဒၣ်အဖိအလံၤခဲလၢာ်လီၤ. ပုၤကညီလၢအအိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢဒီးဘျီၣ်ညါစ့ၢ်ကိးလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အိၣ်အါမံၤလီၤ. ဒ်ပကိးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢဟ့ၣ်ခူၣ်, မူၤစလ့ၣ်, ပုၤလံာ်သ့ဖိတဖၣ်, ပုၤခရံၣ်ဖိဒီး ပုၤအတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်လၢကစၢ်ယွၤတအိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤကညီအိၣ်အကလုာ်ကလုာ်, တၢ်ဘါအိၣ်အကလုာ်ကလုာ် ဘၣ်ဆၣ်သန့ၣ်က့ၤအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ပဟ်ဖးဒိၣ်စီၤအၤဒၣ်အဖိအလံၤအစၢၤအသ့ၣ်အဃိ အဝဲန့ၣ်ကမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သးခုဒီးတၢ်သ့ၣ်မံသးမုၢ်လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ်ပုၤခဲလၢာ်လၢအမ့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်ထွဲဒၣ်အသးဒီး စီၤအၤဒၣ်အဃိ ပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအတၢ်တူၢ်သံခိၣ်ဆါအသးန့ၣ်ကမ့ၢ်ဒၣ်ပုၤခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အဃိ, မံပကက့ၤကဒါဆူလံာ်စီဆုံအဆၢဖိတဆၢလၢအမ့ၢ်

၁၅:၂၃ – ယဲဒၣ်အံၤ, ယမ့ၢ်ဘၣ်ယုၣ်ထီၣ်ယသးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢဒီး ယကမိၤဃီၤပုၤခဲလၢာ်ဆူယအိၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤ, ပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤန့ၣ်ကဘၣ်ခိၣ်သံအသးလၢ သ့ၣ်ဖျါၣ်ထူၣ်စုညါ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအတၢ်မၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးတၢ်ဃုထၢအတၢ်မၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ထံထံဆးဆးလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ပကထံၣ်ဘၣ်ပဟ်ကစၢ်ယွၤလၢအတၢ်ဃုထၢဒီး အတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤခဲလၢာ်လၢတၢ်သံအပူၤဒီး ပုၤခဲလၢာ်ကဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူအဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အလုၢ်အပူၤလၢ တၢ်ဃုထၢအတၢ်မၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးသပုၢ်တၢ်လီၤ. ပုၤခဲလၢာ်ကဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤလၢတၢ်သံအပူၤလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ပကစံးကတီၢ်တၢ်ဘၣ်ဃးလၢ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ကကဲထီၣ်ဘၣ်, ပဟံၣ်ကပိာ်ကပၤလၢပုၤခဲလၢာ်သ့ၣ်တဖၣ်, ပတံၤသကိးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအဘၣ်ဃးဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်ကကဲထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ခုသးခုတၢ်သ့ၣ်မံသးမုၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢခရံၣ်အမံၤအဃိလီၤ. အဂ့ၢ်မ့ၢ်.

တၢ်လၢတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤလၢတၢ်သံန့ၣ် မ့ၢ်ကကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်. ကဒ်သိးတၢ်မၤအသးဒ်လဲၣ်. တၢ်ဃုထၢတၢ်အဘျီၣ်အစ့ၢ်အတၢ်မၤဒီး တၢ်အိၣ်လီၤတံာ်ဘၣ်ဃးသ့ၣ်ဖျါၣ်ထူၣ်စုညါအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢတၢ်မၤလိအဆၢဒိၣ် (၁) အဆၢဖိ (၂) န့ၣ်တက့ၢ်.